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Inimesed kurdavad, 
et firma ei vasta kir-
jadele, eirab kahju-
nõudeid ega vastu-
ta kanalisatsioonira-
jamise töödel tehtud 
praagi eest.

Sirje Veldi

Kuu aega tagasi kirjuta-
sime ühest Tartu maantee 
majast, mille omanikke ta-
bas esimese suurema vih-
masaju järel tõeline šokk, 
sest maja alumise korru-
se ujutasid üle linnakanali-
satsioonist majja tunginud 
fekaalid. Tookord soovitas 
ehitusjärelvalveinsener Tõ-
nis Kallas pöörduda kahju-
nõudega Emajõe Veevärgi 
poole ning möönis, et sel-
list olukorda poleks tohti-
nud tekkida.

Majaomanik Elvi Saar 
liitis kokku kõik kulutused, 
mis fekaaliuputus tekitas 
ning esitas Emajõe Veevär-
gile 54 000 krooni suuru-
se kahjunõude. Majaoma-
niku sõnul antud talle fir-
mast mõista, et ega neil 

selliste kahjunõuete hü-
vitamist väga ei harrasta-
ta. Ametlikku vastust po-
le Saar Emajõe Veevärgilt 
veel saanud.

“Probleem on pika vin-
naga,” räägib Saar. “Me 
oleme mitmel korral palu-
nud, et see asi korda teh-
taks, aga see jäeti tähelepa-
nuta. Kahel esimesel korral 
probleem veel nii suur ei ol-
nud, kuid kolmandal ujutas 
üle juba kogu maja esime-
se korruse, rikkudes ära ka 
veel paigaldamata viimist-
lusmaterjalid. Ma ei kujuta 
ette, kui suureks oleks kah-
ju hinnatud siis, kui oleksi-
me uputuse ajal juba majas 
sees elanud.”

17. augusti tugev vihma-
sadu ujutas solgiga üle ka 
Saare naaberkrundi, mille 
omanik Aino Vooro saatis 
järelpärimise linnapeale.

“Pärast suurt sadu naa-
bermajade ees olevad kae-
vud lausa “keesid”,” kirjel-
dab Vooro. “Kuna naaber 
on kaevanud vee äravoo-
luks kanali, siis kogu nen-
de maja eest kaevust tulev 

solk tuli minu aeda. Mul 
on käesoleva ajani kana-
lisatsiooniga liitumise le-
ping tegemata ja tänasel 
päeval on tekkinud küsi-
mus, kas siin perve all ole-
vatele majadele suudetak-
se kindlustada teenus nii, 
et ei pea iga tormi järel pe-
sema sõna otseses mõttes 
s...st keldrit.”

Linnavalitsuses toimu-
nud ehituskoosolekul luba-
sid nii veeoperaator Ema-
jõe Veevärk, ehitaja kui ka 
järelvalve, et suur pump-
la saab klapi, mis takistab 
reovee jõudmist kinnistu-
le, kui peaks tulema taas 
erakordselt palju sademeid 
või süsteem muul moel ri-
vist välja langema. Ehitaja 
süüd tekkinud probleemis 
ei tuvastatud.

Linnapea vastas, et kui 
Vooro krunt asub paisu-
tustasemest allpool, siis on 
kinnistu omanikel kohus-
tus ise paigaldada pumpla 
või tagasilöögiklapp.

Nii Elvi Saar kui Aino 
Vooro leiavad, et neid oleks 
tulnud juba projekteerimi-

se käigus hoiatada võimali-
ke ettetulevate probleemi-
de eest ja selgitada, mida 
majaomanikud ise saavad 
ja võivad ette võtta, et sel-
liseid probleeme ära hoida.

“Ma ei oleks osanud 
uneski näha, et meil sel-
liseid probleeme võib et-
te tulla,” ütles Saar. “Naab-
rid siin ei julgegi seetõt-
tu ühisveevärgi ja -kana-
lisatsiooniga liituda, sest 
pole garantiid, et nendega 
ei juhtu sama, mis juhtus 
meiega.”

Unustati ära?
Seitse aastat tagasi 

Tööstuse 15a maja ostnud 
Svetlana Kool kurtis toime-
tusele, et ootas väga kana-
lisatsiooni ehitust, mis la-
hendaks ka nende maja pi-
devalt ummistuva kanali-
satsiooni probleemi. Nüüd, 
mil tööd sellel tänaval on 
lõpetatud ja tänav asfaltee-
ritud, jookseb teiste sama 
tänava majade solk ühis-
kanalisatsiooni, Kool peab 
endiselt aegajalt kutsuma 
kohale fekaaliauto.

Sellest, et nende ja ka 
naabruses asuvat korter-
maja Tööstuse 15 üldse 
projektis mainitud pole-
gi, kuulis Kool alles ehitus-
tandrilt lahkuvatelt ehitaja-
telt. Mitmed pöördumised 
linnavalitsuse linnamajan-
dusosakonda on tema sõ-
nul andnud ainult lootust, 
kuid mitte lahendust.

18 korteriga Tööstuse 
15 korteriühistu esimees 
Mare Lilleorg kurtis, et ka 
nende majal on jäetud uus 
kanalisatsioonitrass krun-
di piirini ehitamata.

“Meil ei ole küll suuri 
ummistusi olnud, aga kes 
teab, kui kaua kolmküm-
mend aastat vana torustik 
vastu peab,” ütleb Lilleorg. 
“Kui on lubatud, et kogu 
linn saab kanaliseeritud, 
siis ei taha ka meie leppida 
sellega, et me sellest nüüd 
välja jääme.”

Mida vastas artiklis ker-
kinud küsimustele AS-i 
Emajõe Veevärk juhataja 
Andres Aruhein, saab luge-
da lk 2.
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Andres Aruhein  
vastab 
küsimustele. Lk 2

Politsei kontrollis 
Püramiidi baari. 
Lk 3

Korteriühistud 
kogunevad 
foorumile

8. oktoobril toimub 
Tallinnas Radisson Blue 
Hotelli Olümpia konve-
rentsikeskuses XIII kor-
teriühistute foorum. 
Muu hulgas räägitak-
se Eesti Korteriühistute 
Liidu edasistest arengu-
test, korteriühistute rol-
list regionaalses arengus 
ja omavalitsuste koos-
tööst korteriühistutega, 
kavandatavatest seadu-
semuudatustest, toetus-
meetmetest ühistutele ja 
levinud vigadest korter-
majade renoveerimisel.

EKÜLi liikmetele on 
osalemine foorumil ta-
suta. EKÜLi Tartu bü-
roo ootab foorumihuvi-
lisi kiiresti registreeru-
ma büroo telefonil 508 
4799. Kui foorumile sõi-
ta soovijaid on üle küm-
ne, organiseeritakse Tar-
tu büroo poolt buss, mis 
viib Tallinnasse ja toob 
ka õhtul tagasi. EPP

Rõngu kool 
ei huvita riiki 
karvavõrdki. Lk 4

Emajõe Veevärk on saamas 
Elvas oma esimesi ristseid

Elva haigla saab 
10,3 miljonit

SA Elva Haigla pro-
jektile eraldatakse EL-i  
struktuuritoetuse va-
henditest 10,3 miljo-
nit krooni. Projekti ko-
gumaksumus on 15,2 
miljonit, haigla omafi-
nantseering 4,8 miljonit 
krooni. Projekt viiakse 
ellu aastatel 2010-2012.

Investeeringuga toe-
tatakse haigla hoone re-
konstrueerimist, mille-
ga paranevad oluliselt 
hooldusravi ja hoolekan-
deteenuste tingimused. 
Senisele 17 hooldusravi 
teenuse osutamiseks ka-
sutatavale voodikohale 
on kavandatud projekti 
raames juurde luua 25 
hooldusravi ja 12 hool-
dekodu voodikohta.

Tulevikus on El-
va Haiglas nii arstiabi, 
hooldusravi kui hoole-
kandeteenused ühe ka-
tuse all ja seega parane-
vad ka teenuseosutajate 
omavahelise suhtlemise 
võimalused.

Elva Haigla projekti 
omapäraks on roheline 
mõttelaad ja keskkon-
nasõbralik lähenemine. 
Keskkonna saastamise 
vähendamiseks ja küt-
tekulude kokkuhoiuks 
on juurdeehitusse raja-
tava hooldusravikesku-
se soojaveevarustuseks 
ja osaliselt ka kütmiseks 
kavas rakendada päike-
seenergiat. EPP

Eelmisel nädalal jõudis 
iga elvalase postkasti Kesk-
erakonna, IRLi ja Eestimaa 
Roheliste kohalike, linna-
volikogu opositsioonis ole-
vate poliitikute ühine väl-
jaanne “Sinu, minu – meie 
Elva”.

Lehe koostajate arvates 

on Elvas kuhjunud palju la-
hendamata probleeme, vä-
he toimub  avalikke sisulisi 
arutelusid ja otsustusprot-
sessis ei arvestata partne-
ritega. Reformierakonna 
linnajuhtimisele heidetak-
se ette, et liialt vähe pin-
gutatakse maineka kooli, 

soodsate ja kättesaadava-
te kommunaalteenuste, pa-
rema kohaliku ettevõtlus-
keskkonna, info läbipaist-
vuse ja kiire liikumise ni-
mel. Neid küsimusi looda-
vad opositsioonipoliitikud 
nüüd lahata ja kutsuda lin-
lasi kaasa mõtlema.

Kuigi infoleht loodab är-
gitada linlasi kaasa mõt-
lema ja arutlema linnako-
danikele olulistel teema-
del, ei pakuta ühegi auto-
ri telefoninumbrit ega mei-
liaadressi. Lehel puudub 
impressum vastutava väl-
jaandja andmetega, eksitav 

on ka väljaande nimetami-
ne infoleheks, kuna see ei 
sisalda linlastele olulist in-
fot, vaid kohalike poliitiku-
te subjektiivseid mõtteaval-
dusi ja seetõttu on väljaan-
del tugev poliitiline maik. 

EPP

Volikogu opositsioon üllitas oma infolehe

Tööstuse 15 kortermaja jäi projektist välja, kuna ei asu otse tänava ääres. Foto: Sirje Veldi
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Varsti kolm kuud El-
vas opereerinud Ema-
jõe Veevärgi juhatu-
se liikme Andres Aru-
heina sõnul kulge-
nuks Elvas kõik palju 
ladusamalt, kui endi-
ne vee-operaator ol-
nuks koostööaldis.

Sirje Veldi

Kuidas jälgite Elvas 
tehtud vee- ja kanali-
satsioonitrasside raja-
mise kvaliteeti?

Ehitustööde kvalitee-
di kontrolliks on rahastaja 
nõudel ja korraldatud riigi-
hanke tulemusel palgatud 
ehitusjärelvalve insener. Li-
saks teevad pistelist kont-
rolli töödele nii Emajõe Vee-
värgi töötajad kui ka linna-
ametnikud. Pärast ehitus-
tööde lõppu kehtib tööde-
le garantiiaeg, kus tehak-
se jooksvalt kontrolli. Enne 
garantiiaja möödumist kor-
raldame kogu süsteemi üle-
vaatuse ja vajadusel vigade 
likvideerimise.

Tartu maantee ma-
jaomanik on esitanud 
Emajõe Veevärgile üs-
na suure kahjunõude. 
Kas EVV on valmis se-
da majaomanikule hü-
vitama?

Igat kahjunõuet käsitle-
me eraldi, arvestame kõi-
gi osapoolte õigusi ja ko-
hustusi ning proovime lei-
da süüdlase. Kui probleem 
on tekkinud meie süülisel 
tegevusel, siis korvame. Kui 
aga projekteerija või ehi-
taja süül, siis peab süüdla-
ne kahju korvama. Üldju-
hul tuleb siiski sellistes olu-
kordades lähtuda projektee-
rimisel ja ehitamisel Eesti 
Standardist EVS 846:2003, 
eraldi välja tooduna punk-
tides 2.2.4., 2.2.5., 2.3.4. ja 
4 sätestatust. Samad nõu-
ded kehtisid ühiskanalisat-
sioonile ja majaühenduste-
le ka nõukogude ajal. Seda 
teemat on kajastatud ka “El-
va linna ühisveevärgi ja -ka-
nalisatsiooniga kasutamise 
eeskirja” punktides 3.3.2. ja 
3.3.3 (volikogu määrus nr 8 
28.05.2001). Seega ei ole te-
gu mitte Emajõe Veevärgi 
väljamõeldisega, vastav kord 
kehtis linnas juba 2001, enne 
Emajõe Veevärgi loomist.

Üldjuhul vastutavad sel-
listel puhkudel nõuete ja ees-
kirjade mittetäitmise eest 
kinnistu omanikud. Emajõe 
Veevärgiga liitudes viitame 
väljaantud tehnilistes tingi-
mustes alati paisutustaseme 
nõudele. Oleme valmis ka-
nalisatsioonipumpla juurde 
täiendavalt paigaldama upu-
tuse vähendamise riske lee-
vendava sõlme, kuid see ei 
tähenda, et Emajõe Veevär-
gil oleks midagi tegema-
ta või valesti tehtud. Pigem 
taandub asi ikkagi sellele, et 
kinnistuomanikud ei tea oma 
kohustusi.

Mida olete või kavat-
sete ette võtta, et selli-
seid probleeme enam 

selles ega mõnes teises 
elamus ei juhtuks?

Tõenäoliselt tuleb te-
ha täiendavat teavitustööd 
ja avalikkust informeerida, 
tõenäoliselt teie lehe kau-
du, Eestis kehtivatest sea-
dustest, normatiivaktidest 
ja kohaliku omavalitsuse 
eeskirjadest. Samas ei saa 
me ajalehes ümber kirjuta-
da kõiki seadusi, eeskirju, 
standardeid, normatiivak-
te ja muid võimalikke doku-
mente, mis kirjutavad ini-
meste õigustest ja ka kohus-
tustest. On väga tavapära-
ne, et inimesed teavad kõiki 
oma õigusi, kuid kohustus-
te täitmisest ei taheta mida-
gi kuulda ja üritatakse need 
kellegi teise kaela lükata.

Kui EVV Elvas oma 
teeninduspunkti avas, 
siis lubasite, et siin-
kandis saab olema ka 
oma hooldusbrigaad, 
kes tegeleb kohapeal-
sete ja ümbruskonna 
valdade probleemide-
ga. Kui kaugel on hool-
dusbrigaadi loomine?

Elva linnale ja ümbrus-
konnale on käesolevaks het-
keks meeskond komplektee-
ritud. Elva linna elanikele 
ei ole esitatud ühtegi arvet 
Tartust kohale sõitmise eest 
ja ei ole hetkel plaanis haka-
ta küsima ka. Esimesel tee-
nustöö arvel, millele oli lisa-
tud kohalesõidu rida, kredi-

teeriti kohalesõidu osa ja se-
da ei pidanud klient maks-
ma. Minul oleva info põhjal 
ei ole enam koostatud üh-
tegi sellise reaga arvet. Kas 
teil on tuua mõni näide, kus 
seda on küsitud? Kui on, siis 
Emajõe Veevärk maksab ko-
halesõitmise eest küsitud 
summa kindlasti tagasi.

Inimesed on kurt-
nud, et teie klienditee-
nindus ei vasta kirja-
dele, ka on arveid saa-
detud ühistutele veel 
enne, kui ühistu on 
näite teatada jõudnud. 
Miks?

Kas saate välja tuua, mil-
lised aadressid ei ole vastust 
saanud ja mis teemadel on 
kirjutatud? Kõikidele kirja-
dele oleme püüdnud vasta-
ta erinevate normatiivak-
tidega määratud tähtaega-
de jooksul. Tõenäoliselt on 
probleemiks see, et me ei 
ole jõudnud otsekohe vas-
tata inimestega lepingu sõl-
mimise soovile. Kui esialgu 
arvasime, et saame hakka-
ma olemasoleva personali-
ga, siis töö käigus on meie-
ni jõudnud info, et tegeli-
kult võib kliente olla kuni 
1400, mistõttu asusime ko-
heselt leidma juurde tööjõu-
du, kes juba käesoleval het-
kel lepinguid vormistavad. 
Kokkuvõtvalt võib öelda, et 
tegime otsuseid valeinfor-
matsiooni põhjal ja sellest 

tekkis andmete sisestamisel 
järjekord, mille likvideeri-
misega aktiivselt tegeleme. 
Kui meil on olemas inimeste 
kontaktid, siis võtame nen-
dega ka ühendust.

Rääkides ühistutest, kel-
lele on varem arveid saa-
detud, on tegemist tõenäo-
liselt nende majadega, kus 
olid veemõõtjad kas taatle-
mata, paigaldatud nõuetele 
mittevastav mõõtja või telli-
ti meilt mõõtja vahetus. Kui 
Emajõe Veevärk vahetas 
mõõtja nõuetekohase vas-
tu näiteks kuu keskel, siis 
koostasime arve vana mõõt-
ja näidu järgi ja klient ei saa-
nudki meile seda teatada. 
Üldjuhul on aga ka kliendid 
kohapeal, kui vahetatakse 
mõõtjaid, sest need paikne-
vad suletud ruumides ja va-
hetusaktile nõuame kliendi 
allkirja. Et tulevikus klien-
tide teenindamist kiirenda-
da, oleme paljud süsteemid 
automatiseerinud, kuid see 
eeldab pikemat tööd and-
mete kogumisel ja süsteemi 
paigaldamisel.

Kindlasti on meil kahju, 
et selline segadus on tekki-
nud, kuid saame ainult öel-
da, et kui AWS oleks soo-
vinud koostööd teha, oleks 
asjad läinud oluliselt libe-
damalt.

Miks on jäetud trass 
rajamata Tööstuse 15 
kortermaja ja 15a era-
maja ja Käärdis Lina 2 
kortermajale?

Tööstuse 15 ja 15a ei asu 
otse tänava ääres ja nen-
deni ei vii ühtegi avalikku 
teed. ÜF projekti rahadega 
saab töid teha kuni liitumis-
punktini, mis peab asuma 
üldkasutataval maal. Seega 
ÜF projektist on need ma-
jad hetkel välja jäänud, mis 
ei tähenda, et tulevikus ei 
võiks veevärk teenitavast 
rahast neid ära teha. Hetkel 
lihtsalt puudus selleks või-
malus.

Lina 2 hoonele on ehita-
jale ehituseks töökäsk an-
tud, aga kuna ta on objektilt 
hetkel lahkunud, siis võtab 
ehituse alustamine natu-
ke aega, kuid tööd peaksid 
valmima ikkagi selle aasta 
jooksul.

Kui palju on teil tä-
naseks päevaks Elvas 
kliente?

285 lepingut on allkir-
jastatud mõlemapoolselt 
ja suurusjärk 140 lepingut 
on koostamisel või puudub 
veel kliendi allkiri. Esialgsel 
hinnangul ligi pool sellest 
arvust moodustavad uued 
liitujad. Seega kui räägitak-
se numbrist 1400, saab tõ-
deda, et vanad kliendid on 
suhteliselt passiivselt suhtu-
nud nii meie kirjadesse kui 
ka lehe artiklitesse.

Kuidas on sujunud 
koostöö AWSiga?

Siiani ei saa rääkida min-
gisugusestki koostööst. 
Meie ettepanekud mõistli-
kud lahendused leida ei ole 
leidnud AWSi huvi.

Aruhein: palkasime 
tööjõudu juurde

Eelmisel nädalal 
arutati linnaraama-
tukogu kaminasaa-
lis probleeme, mida 
põhjustab Enicsi te-
has läheduses ela-
vatele Soo tänava 
eramajade elanike-
le.

Sirje Veldi

Kohtumise algatas lin-
navalitsus, kelle poolt 
olid arutelul linnapea 
Reno Laidre, linnama-
jandusosakonna juha-
taja Kalev Kepp ja kesk-
konnaametnik Maarika 
Uprus, kes kogu arute-
lu ka protokollis. Soo tä-
nava elanike probleemid 
kuulas ära ja lubas või-
maluste piires lahendu-
si leida Enicsi haldusjuht 
Erki Lind.

Suurim ja seni lahen-
damata probleem on en-
diselt seotud Enicsist tu-
leva pideva ventilaatori 
müraga, mis häirib Soo 
tänava elanike rahu. Er-
ki Lind lubas pidada nõu 
projekteerijatega, kuid 
arvas, et seda ei ole väga 
lihtne lahendada.

Teiseks häirib elanik-
ke aegajalt, vastavalt tuu-
le suunale, üle terve ela-
mukvartali leviv hais. Er-
ki Linnu sõnul suhtutak-
se neil tootmisprotses-
sis eralduvatesse võima-
likesse mürgistesse auru-
desse tõsiselt ja täie ran-
gusega, tehakse regu-
laarselt mõõtmisi, sest 
ka tehas on huvitatud, 
et nende sisekliima oleks 
normaalne. Seni on kõik 
mõõtmised näidanud, et 
midagi mürgist ei tohiks 
tootmisprotsessis õhku 
saastada, sest näitajad on 
kõik lubatud normidest 
tunduvalt madalamad.

Kohalikke häirib, et 
nad ei saa enne öörahu, 
kui tehase öine vahetus 
lõpetab ja viimane kui 
üks tehasest lahkuv ini-
mene ja neile vastutule-
vad autod-bussid on lah-
kunud. Sageli võtab see 
kauem aega kui pool tun-
di. Erki Lind lubas prob-
leemist vahetusevane-
maid teavitada.

Soo tänava elanikel oli 
ka palve, et inimestele jä-
reletulevad bussid ja au-
tod ei peatuks tanklas, 
kus nad sageli blokeeri-

vad kohalikel võimaluse 
pääseda autoga oma ko-
dumaja juurde. Erki Lind 
arvas, et busside peatu-
misele uue koha leidmi-
ne on ilmselt tema või-
muses.

Protestiti ka tehase 
prügikonteinerite asuko-
ha üle ja paluti, et tehas 
tõstaks need linna maalt 
oma maa peale ja eral-
daks võimaluse korral 
kõrgete puudega, mis var-
jaks ebaesteetilist vaate-
pilti. Erki Linnu sõnul on 
siin vähe võimalusi mida-
gi oluliselt muuta, kuid 
haljastuse koha pealt on 
tehase eelarves olemas 
eraldus, mis võimaldab 
ka Soo tänava poole istu-
tada elupuid, nagu ka tei-
selpool tehast. Haljastuse 
rajamisel lubas aidata ka 
linnavalitsus, Kalev Ke-
pi sõnul istutakse pare-
ma lahenduse otsimiseks 
maha kohe, kui linnas lõ-
pevad kaevetööd.

Soo tänava elanikud 
tundsid huvi, kas ka neil 
on võimalik saada oma 
eramajadele sooja lin-
na keskkatlamajast, kui 
Enicsi juurde veetakse 
soojatorustik. Kalev Ke-
pi sõnul ei ole siin prob-
leemi, sest soojatrasse ra-
jades on arvestatud varu-
ga ja eramajade kütteva-
jadus võrreldes tehasega 
on kaduvväike.

Soo tänava elanikud 
leidsid, et nende prob-
leemi tuleb vaadata ja la-
hendada kompleksselt, 
sest kõik need problee-
mid on nende ümber. Lin-
navalitsus leidis, et kui 
need ka ükshaaval lahe-
nevad, on tehtud ikkagi 
sammuke elamisväärse-
male elukeskkonnale lä-
hemalt. Kalev Kepp mai-
nis, et paljude probleemi-
de osas jäävad linnavalit-
suse käed lühikeseks. Nii 
ei saa linnavalitsus näi-
teks sundida Olerexi pai-
galdama kütusetsister-
ni maa alla, kui see po-
le järelvalve poolt keela-
tud, kuigi häirib ümbrus-
konna elanikke. Tankla 
omanikud on linnale lu-
banud, et kui hakatakse 
ehitama Selverit, lahen-
datakse ka see probleem 
kompleksselt. Hetkel on 
Selveri ehitus määrama-
ta ajaks edasi lükkunud.

Enics lubas probleeme leevendada

Andres Aruheina sõnul peaksid inimesed end seaduste 
ja määrustega rohkem kurssi viima. Foto: arhiiv
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Elva linnapea Reno 
Laidre kutsus möö-
dunud reedel kohvi-
le politsei ja kohvik-
baar Püramiidi oma-
nikud.

Sirje Veldi

Kohtumist korraldama 
ajendasid linnavalitsusse 
viimase poole aasta jook-
sul saabunud ohtrad kae-
bused Püramiidi kohvik-
baari peale kesklinnas ela-
vatelt inimestelt. Elanik-
ke häirivad Püramiidi ja 
Olerexi tankla vahelise-
le alale õhtuti kogunevad 
autod, millest kostab valju 
muusika, inimesed kogu-
nevad tänavatele, urineeri-
vad avalikes kohtades, ok-
sendavad, lõhuvad pude-
leid, hommikuni vedeleb 
tänavatel prügi, üsna sage-
dased on öö varjus ja alko-
holi mõju all vandaalitse-
mised, aedade lõhkumised 
ja aiamaadel tegutsemised. 
Seega on inimeste elu väga 
tugevalt häiritud.

Püramiidi juhatuse lii-
ge Urmas Praakli ütles, et 
ka nemad on alaealistega 
hädas, kes tänavatele ko-
gunevad, kuid ei ole sugu-
gi nõus, et vaid nende asu-
tust kõikides pahedes süü-
distatakse.

“Meie ei müü näiteks A. 
Le Coqi topsides õlut, aga 
valdavalt vedelevad täna-
val just need topsid,” ütles 
Praakli, kelle sõnul on ka 
Mägra pubi olnud nädala-
vahetustel lausa hommiku-
ni lahti, kuigi neil seda lu-

ba ei ole.
Linnapea on ka ise paa-

ril nädalavahetusel hilis-
õhtul kesklinnas ringi sõit-
nud ja teda on hämmasta-
nud, et nii hilistel öötundi-
del on Elva kesklinnas tõe-
line melu. Püramiidist kuni 
Olerexi tanklani on täna-
vad täis rahvast ja autosid. 
Kui ööklubis sees on 20-30 
inimest, siis selle ümber ja 
tänavatel veel umbes 60-
70.

“On tekkinud selline 
trend, et Püramiidi juurde 
kogunevad ümberkaudse-
te valdade noored, kes on 
tihti ka alkoholi tarbinud,” 
ütles Laidre. “Eriti kumma-
line on see, et kuna mujalt 
kusagilt pole nii hilisel ajal 
võimalik alkoholi kaasa os-
ta, siis toimib Püramiid na-
gu kiosk – minnakse sisse, 
ostetakse jook ja minnak-
se välja. Seda käsitletakse 
alkoholiseaduse kohaselt 
kaasamüügina, mis öösel 
ei ole lubatud. Alkohol tu-
leb tarbida baaris sees,” üt-
les Laidre.

Urmas Praakli ei usu, et 
see oleks reaalselt teosta-
tav.

“Ma ei saa ju keelata ini-
mest minema trepile suitsu 
tegema, loomulikult võtab 
ta joogi kaasa, sest ei usal-
da seda jätta baari laua-
le,” ütles Praakli, kes ei ole 
nõus, et seda käsitletakse 
joogi kaasamüügina. “Küll 
aga võib seda käsitleda al-
koholi tarbimisena avali-
kus kohas, mida siis peaks 
kontrollima juba politsei. 
Kioskimüük pole see kind-

lasti mitte, sest me ei müü 
alkoholi ju pudeliga.”

Öine üllatusreid
Möödunud reede ja lau-

päeva öösel kella 00-3ni 
korraldas politsei suurema 
reidi, mille käigus kontrol-
liti Elva, Rannu ja Puhja lõ-
bustusasutusi. Rannu rah-
vamajas oli diskoõhtu, kus 
purjus alaealisi ei tabatud, 
vaikne oli ka Puhjas. Elvas 
kontrolliti vaid ööklubi Pü-
ramiid, kus purjus alaealisi 
ei tabatud, küll aga koosta-
ti protokoll üheksale alaea-
lisele, kes ööklubi vahetus 
läheduses alkoholi pruuki-
sid.

Nii suurt politseireidi, 
kus osales kaks kohalik-
ku politseinikku ja kahek-
sa abipolitseinikku, ning 
kus mindi ka baari sisse 
kontrollima, pole Elvas va-
rem nähtud. Ka ei ole Elva 
konstaablijaoskonna ülem-
konstaabli Alik Säde sõnul 
olnud politseil varem “õn-
ne” niipaljudele purjus ala-
ealistele tänaval protokolli 
koostada. Üllatus oli see ka 
lapsevanematele, kes ala-
ealistele järele kutsuti. Kü-
simusele, miks kontrolliti 
vaid Püramiidi, mitte üle 
tee asuvat Mägra pubi, vas-
tas Alik Säde, et kaevatud 
on vaid Püramiidi peale ja 
kõiki kohti politsei niikui-
nii kontrollida ei jõua.

Reno Laidre sõnul soo-
vitati Püramiidile palgata 
turvamees, kes kontrolliks, 
et inimesed ei läheks alko-
holiga baarist välja, sest se-
da võib käsitleda alkoholi 

kaasamüügina, mis on al-
koholiseadusega keelatud 
kella 22st õhtul 10ni hom-
mikul.

Praakli arvates võiks 
selliseid politseireide ol-
la sagedamini, sest tema 
hinnangul on Elvas tekki-
nud täielikult karistamatu-
se tunne.

“Oleme palganud ka 
turvamehi, kuid kellest ei 
ole reaalsetes olukordades 
mingit kasu olnud, seetõt-
tu oleme neist loobunud,” 
ütles Praakli ja lisas, et on 
avalik saladus, et politseid 
linnas öösel praktiliselt ei 
näe. Sama lugu olevat tur-
vafirmaga G4S, kes küll 
jõuab kiiresti kohale, kuid 
probleeme praktiliselt ei 
lahenda ja kaklejatele va-
hele ei astu. Politsei jõuab 
aga sageli kohale alles paa-
ri tunni pärast.

Praakli ütles, et ei ta-
ha politseiga tülli minna ja 
kui muidu ei saa, siis tuleb 
baar kinni panna.

Linnapea loodab, et lei-
takse siiski muu lahendus 
ja ühtki asutust sulgema ei 
pea.

“Sai kokku lepitud, et 
politsei hakkab tegema 
rohkem reide, kuid häs-
ti ebaregulaarselt, et po-
leks ette teada, millal need 
tulevad,” ütles linnapea. 
“Me tahame anda välja sel-
ge signaali, et Elva linn ei 
ole noorte öine kogunemis-
koht. Loodame, et saame 
koos politseiga selle olu-
korra siin kontrolli alla.” 

MIS JUHTUS

Raad ja politsei võtsid 
Elva ööelu luubi alla

Elvas
Ajavahemikul 13.-15. 

septembril on Vapramäe 
tänavalt kaduma läinud 
roheline prügikonteiner 
0,14 m³ (kaanele kirjuta-
tud kollaka värviga num-
ber 100).

22. septembril teata-
ti, et augusti kuu jooksul 
varastati Puiestee täna-
va majast videoprojektor 

Benq MP 522ST ja süle-
arvuti Compaq. Kahju on 
22 300 krooni.

Ööl vastu 23. septemb-
rit murti Puiestee täna-
val sisse garaaži ja varas-
tati sinist värvi survepe-
sur Power Plus, kalamehe 
rohelist-musta värvi tal-
vesaapad, 14 kanistrit ja 
340 liitrit bensiini. Kahju 
on 9878 krooni.

Politsei pidas Elvas 
kinni kaks 13aas-
tast noormeest.

Kerly Peitel,  
PPA pressiesindaja

18. septembril sai po-
litseipatrull väljakutse El-
va teenindusmaja juurde, 
kust varastati ühekorraga 
kaks jalgratast. Juba poole 
tunni möödudes tehti uus 
väljakutse Elva äärelinna, 
kus murti sisse 90aastase 
naisterahva koju ning va-
rastati sealt sularaha. Va-
namemm rääkis politsei-
nikele, et kaks janu tund-
nud noormeest tulid joo-
givett paluma. Samal ajal, 
kui memm jooke servee-
ris, näppasid vene rahvu-
sest poisikesed ukse eest 
võtmed ning vanainime-
se rahakotist viimased 80 
krooni. Isikute kirjeldused 
võtnud politseinikud auto-
patrullis ja kaks abipolit-
seinikku mopeedidel hak-
kasid lähiümbrusest juh-
tumitega seotud kahtlus-
tatavaid otsima.

Peagi leiti kirjeldusele 
vastavad pikanäpumehed 
kohalikust poest. Noored 
olid parasjagu vargusega 
teenitud raha eest krõp-
su ja limonaadi ostmas. 
Poe ees asuvas rattahoid-
las seisid jalgrattad, mille 
vargusest vähem kui tund 
tagasi teatati. Vargapoiste 
tabamisest tundsid rõõmu 
nii kallite jalgrataste oma-
nikud kui ka vanaproua, 
kes võtmed ja 80 krooni 
tagasi sai.

“Noormehed tulid lii-
nibussiga Tartust Elvas-
se vargile ja bussist maha-
astununa silmati lukusta-
mata jalgrattaid, mis kohe 
ka liiklemiseks kasutusele 
võeti,” seletas juhtumiga 
tegelenud patrullpolitsei-
nik Tarmo Pütsepp. Poisid 
lootsid leida väikelinnast 

heausklikke vanaproua-
sid, kelle tagant erinevaid 
esemeid varastada. Mit-
mel juhul satuti kokku et-
tevaatlike inimestega, kes 
ust kutsumata külaliste-
le ei avanud, kuid ühel ju-
hul nende plaan siiski õn-
nestus. “Sarnased juhtu-
mid, kus vanainimeste tä-
helepanu hajutades nen-
de järelt midagi varasta-
da püütakse, on üsna le-
vinud. Ärge laske oma ko-
ju juhuslikke ja tundma-
tuid inimesi veenduma-
ta selles, et teie vara ja ka 
teie ise olete võõraste eest 
kaitstud,” lisas Pütsepp.

Pütsepa sõnul olid kaks 
13aastast poisikest polit-
seile juba tuttavad, ühel 
neist kirjas 24 ja teisel ko-
guni 32 süüteoepisoodi.

Lõuna Prefektuuri en-
netusteenistuse vanem 
Marina Paddar kinnitas, 
et politsei tegeles samade 
poistega Tartu linnas vaid 
loetud päevad enne Elvas 
toime pandud vargusi. Ka 
siis lasus noortel süü mit-
mete jalgrataste varguses.

Juhtumite puhul, kus 
õigusrikkujaks on alaeali-
ne, vormistab politsei vas-
tavad dokumendid ja saa-
dab materjalid Tartu maa-
konna alaealiste komisjo-
nile mõjutusvahendite ko-
haldamiseks. “Üks noor-
meestest seisis alaealis-
te komisjoni ees alles 16. 
septembril. On raske öel-
da, milline saab olema ko-
misjoni seekordne otsus 
karistuse osas. Rangem 
variant näeb ette lapse 
suunamist erikooli, kuid 
ajalugu on näidanud, et 
ega erikooli seinadki kõi-
ki kinni suuda hoida,” li-
sas Paddar.

Noorte õigusrikkuja-
tega tegeleb edasi Lõuna 
Prefektuuri noorsoopolit-
sei.

Vargapoiste tegevus laienes Elvasse

Möödunud reede öösel kontrollis politsei vaid kohvik-baar Püramiidi, kuid üle tee asuvasse Mägra Pubisse ei 
jõudnud. Foto: Sirje Veldi
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Ajal, kui majandus-
langusest tulene-
valt peaks linnavo-
likogu sotsiaal- ja 
tervishoiukomisjo-
nil olema piisavalt 
teemasid, mida aru-
tada, tegeleb komis-
jon selle keskera-
kondlasest esimehe 
isiklike huvide õi-
gustamise ja kaits-
misega.

Heiki Hansen, 
Linnavolikogu liige, 
Reformierakond

Just sellega on tege-
letud 80 protsendi ula-
tuses alates eelmise aas-
ta lõpust nelja koosole-
ku vältel. Olgu selleks siis 
esimehe tulevaste isikli-
ke valimislubaduste ette-
valmistamine või lõputu-
na tunduvad arutelud El-
va haigla teemadel, mida 
on vedanud Peeter Laasik 
isiklikult, kes korrupt-
siooni seaduse mõistes ei 
tohiks neist aruteludest 
üldse osa võtta, rääkima-
ta isiklike huvide kaitseks 
pooletunniste monoloogi-
de pidamisest.

Kui eelnevatel aastatel 
on arutelud projektide ra-
hastamise üle olnud üs-
na põhjalikud, siis prae-
guse eelarve arutelul jäi 
see teisejärguliseks. Kahe 
koosoleku aeg kulus suu-
remas osas haigla huvide 
õigustamisele. Lõpuks ot-
sustas komisjoni esimees 
lisaks protokollija kirja-
pandule lisada protokolli 
veel mitmeid ridu haigla 
teema võimendamiseks.

Tahame või mitte, aga 
ka meditsiin on äri ja iga 
äri teenib selle omanike 
ja juhtide huve. Kui aga 
volikogu komisjonis, mis 
on viimased koosolekud 
tegelenud valdavalt haig-
la teemadega, on ligi poo-
led liikmed haigla juht-
konnast või nende allu-
vad, siis ei pea just sel-
geltnägija olema, et näha, 
kelle huvide kaitseks ko-
misjon on moodustatud.

Kahjuks ei seisne El-
va sotsiaal- ja tervishoiu-
probleemid ainult Elva 
haigla upitamises, mis ei 
ole aastaid suutnud lin-
nale tagada lepingus kok-
kulepitud teenust, mil-

leks on aastaringne voo-
dikohtade võimaldamine 
abivajavatele linnakoda-
nikele. See on teenus, mis 
teenib otseselt linnaela-
nike huvisid ja mille eest 
linn ka tasub. Kahjuks ei 
ole see majanduslikult 
otstarbekas äriettevõt-
tele ja suvekuudel peab 
linn otsima vabariigi ava-
rustest võimalusi abivaja-
jatele voodikohtade leid-
miseks, kuna Elva haig-
la puhkab. Selge näide, 
et haigla toimib ärireegli-
te järgi. Püüdku siis keegi 
väita, et haigla puhul pole 
äriga midagi pistmist.

Ilmselgelt on Kesk-
erakond asunud jõuli-
selt kaitsma oma liikmete 
isiklikke huvisid ja seda 
mitte ainult haigla vaate-
vinklist, vaid ka sadu tu-
handeid kroone linna ra-
ha omastanud vee-ette-
võtja kaitsmisega. Refor-
mierakonnale oli vastu-
võetamatu jätkata koa-
litsioonis inimesega, kes 
on ebaseaduslikult siruta-
nud käe linna rahakotti. 
Oma seisukohta tutvusta-
sime aprilli lõpus ka koa-
litsioonipartnerile. Kesk-
erakond otsustas vahetult 
pärast seda, koalitsioo-
ni säilimise huvides, Au-
gust Vesteri fraktsioonist 
välja arvata. Antud kirja-
likul avaldusel on ka Pee-
ter Laasiku allkiri. Hiljem 
võeti see avaldus kah-
juks tagasi ja lahkuti koa-
litsioonist. Seega on va-
le Laasiku väide, justkui 
koalitsioonist sooviti lah-
kuda juba ammu. Lahku-
mine oli ajendatud just 
linna petnud vee-ettevõt-
ja kaitsele asumisest, mi-
da tehakse püüdlikult tä-
nase päevani, eksitades 
inimesi valede ja asjasse 
mittepuutuvate teemade-
ga. Seega seati isiklikud 
huvid linnaelanike omast 
kõrgemale ja isiklike hu-
vide kaitsmiseks tuli lah-
kuda koalitsioonist, sest 
Reformierakond ei olnud 
nõus räpast mängu kaasa 
mängima.

See ei tähenda mui-
dugi, et koalitsioon ka-
dus. Reformierakond jät-
kab koalitsioonis Lee-
lo Suidtiga, kelle jaoks 
olid linna huvid esikohal. 
Olen veendunud, et suu-
dame jätkata linna stabiil-
set arengut ka kahe liik-
me võrra väiksema koa-
litsiooniga, vaatamata as-
jaolule, et mõned volini-
kud tahavad näha ainult 
halba, pakkumata seejuu-
res ühtegi konstruktiivset 
lahendust.

Kuigi haridusminis-
ter Tõnis Lukase ar-
vates on Rõngu kooli 
probleem ületähtsus-
tatud, on kurb tõsi-
asi see, et Rõngu las-
tel ja õpetajatel pole 
siiani koolimaja.

Marika Tuus,  
Riigikogu liige

Novembris saab juba 
aasta kui ehitustööd seis-
kusid. Kooliklassid on en-
diselt jagatud viide eri 
hoonesse. Söömas käiakse 
pool kilomeetrit eemal ja 
lastel tuleb sööma minemi-
seks ületada ohtlik Rõngu 
risttee, kus on õpilasega ju-
ba ka õnnetus juhtunud.

Arupärimine 
rahandusminister Ligile

Käesoleva aasta keva-
del andsin Riigikogus sisse 
arupärimise rahandusmi-
nister Jürgen Ligile, lootes, 
et 1. septembriks on prob-
leem lahendatud ja koo-
liuksed rõõmsalt lahti. Ju 
lootis seda ka minister ise. 
Arupärimisele leidis ta ae-
ga Riigikogu täissaali ees 
vastata alles hiljuti.

Esmalt väljendas Ligi pa-
hameelt, miks teda on üld-
se segatud sellesse loosse, 
tema olevat käitunud vas-
tavalt seadusele. “Minu ar-
vamus, kas Rõngus peaks 
kool olema või ei peaks, ei 
maksa siin mitte midagi. 
See oli nende (vallavoliko-
gu) valik! Ja remonti alus-
tati selliselt, et kooli kasu-
tada ei saa, ja see alustami-
ne oli ebaseaduslik mitmes 
mõttes.”

Ministril võib ju seadu-
se silmis õiguski olla, kuid 
samas tõdegem, et valitsus 
muutis reegleid keset män-
gu. Nimelt karmistas ra-
handusministeerium euro-
ootuse lainel päevapealt 
kohalike omavalitsuste lae-
nuvõtmise reegleid. Samas 
Rõngu vald oli juba lepin-

gud sõlminud. Kuivõrd va-
litud tee koolimaja remon-
timiseks õige oli, on ise kü-
simus. Ka ehitusfirma loo-
tis siit lõigata omale ram-
musa tüki, sest tööde eel-
arve on siiani saladusega 
kaetud ja lahti kirjutama-
ta. Küll võib oletada ja se-
da on kinnitanud ka spet-
sialistid, et konkureerivate 
pakkumistega oleks ka ehi-
tustööde maksumus kuju-
nenud vallale odavamaks. 
Aga omal ajal jäeti riigi-
hange tegemata. Rahvale 
anti aga suured valimislu-
badused kool valmis ehita-
da.

Kõik need on aga tak-
kajärgi tarkused. Ka selle 
arupärimise eesmärk pol-
nud selgitada, kes on süüdi. 
Üldjuhul lugeja seda sünd-
muste jada juba teab ja se-
da kordama ei hakka. Va-
hepeal on vallas võimgi va-
hetunud. Karistada jõuab 
alati, keda vaja. Aga en-
nekõike ei tohi lapsed sel-
le kõige pärast kannatada. 

Lastel peab ju olema kooli-
maja, mida nad ka täiskas-
vanuna mäletavad ja mee-
nutavad.

Riigi “abi” – trahvide 
sissekasseerimine

Lahendus peaks tule-
ma siiski riigi poolt, mida 
praegu kahjuks näha po-
le. Kui meil on üks ja ühi-
ne riik, milles on hulk oma-
valitsusi ja koole, siis peaks 
meil ka ühine hariduspolii-
tika olema, et lapsed saak-
sid hea hariduse ja et neid 
ei vintsutataks suurem osa 
päevast siia-sinna. Ka õpe-
tajatel peaks olema nor-
maalne võimalus kasutada 
tundides näitlikke õppeva-
hendeid, mis praegusel ju-
hul ei tule kõne alla. Aine-
klasse enam Rõngus ei ek-
sisteeri, on vaid tavaklas-
sid. Aga meenutame, et 
Rõngu kool oli üks vabarii-
gi tugevamaid. Kas mitte ei 
peaks siin valitsus praegu 
võtma vahekohtuniku üles-
ande enda peale ja aitama 
valla patiseisust välja!

Minister Ligi mainis 
saalis sama ettepaneku 
peale, et nad põhimõtteli-
selt sellist asja isegi ei kaa-
lu ja talle olevat üldse vas-
tik, kuidas kogu seda prob-
leemi on kajastatud mee-
dias: “Seda vähem olen mi-
na see, kes läheb ja patsu-
tab kohapeal õlale, et kuul-
ge, leppige ära. Ei iial!”

Nii ongi, et riigi “abi” on 
täna näha vaid vallalt trah-
vide sissekasseerimisega.

Nädal tagasi käis osa vo-
likogu liikmeid Tallinnas 
õiguskantsleri juures abi 
otsimas, sest kuhugi enam 
pöörduda ei ole. Tänaseks 
on volikogu liikmed teinud 
vallale ettepaneku ehitaja 
vastu kohtusse pöörduda ja 
vastavad paberid ette val-
mistada, sest kardetakse, 
et koolihoone tagasisaa-
mine ja valmimine on lük-
kunud määramatuks ajaks 
edasi ning lapsed ja peda-

googid peavad õppetööd 
jätkama keerulistes tingi-
mustes.

Minu arvates on Rõn-
gu kool lihtsalt kurb näi-
de, kuidas valitsus suhtub 
praegu laste võimalustes-
se haridus omandada. Sõ-
nades on riik küll hariduse 
tähtsust rõhutanud, aga te-
gusid me näinud ei ole.

Keskfraktsiooni liige, 
rahvasaadik Georg Peli-
saar tõdes arupärimisel 
saalis, et riigi suhtumine 
on eri lastesse erinev. Näi-
teks samal ajal, kui Rõngus 
ei ole koolimaja, on valit-
sus andnud nõusoleku uue 
koolimaja ehitamiseks Põl-
vasse. Niigi on täna Põlvas 
olemas juba kaks koolima-
ja, mõlemad ehitatud kesk-
kooliks. Praegu mahuksid 
kõik õpilased kenasti kahte 
kooli ära. Riik aktsepteerib 
nüüd Põlva linna kolman-
da kooli ehitust ja rahastab 
seda. Samas Rõngus ei näi-
nud valitsus võimalust kool 
renoveerida. Tegemist on 
ju ühesuguste riigikodani-
kega, aga vahe on võib olla 
selles, et Põlva valda juhib 
hetkel koalitsioonierakon-
da kuuluv poliitik, Rõngu 
valda ei juhtinud tol kor-
ral koalitsioonipoliitik. Pii-
saks mõnest miljonist, et 
tööd saaks mõne teise fir-
ma poolt lõpetatud.

Pelisaar: “Küll oleme 
näinud, et mõni vald saab 
endale lubada kas laenu 
toel või lausa riigieelarvest 
mida iganes. Mõni vald on 
saanud koolimaja, kultuu-
rimaja ja staadionigi lisaks, 
mõned ei saa aga koolima-
ja remontigi!”

Arupärimise arute-
lu võiks ehk kokku võtta 
Jürgen Ligi lausega: “Saa-
ge, mehed, ikka omavahel 
hakkama ja jätke riigivõim 
rahule!”
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VOLIKOGU KUTSE

Rõngu kooliga jätke 
riigivõim rahule!

Reformierakond kaitseb  
elvalaste huve

Minu arvates on 
Rõngu kool lihtsalt 
kurb näide, kuidas 
valitsus suhtub 
praegu laste 
võimalustesse 
haridus 
omandada.

Elva Linnavolikogu istung toi-
mub 27. septembril algusega kell 
18.00 Elva Linnavalitsuse saalis, 
Kesk 32
Päevakorra projekt:
1. Ülevaade Elva Linnavalitsuse 
tegevusest. (Reno Laidre)
2. Elva linna õigusaktide muut-
mine seoses euro kasutusele võt-
misega. (Reno Laidre)
3. KOIT kava projekti “Elva Güm-
naasiumi Tartu mnt 3 õppehoo-
ne renoveerimine” taotluse esi-
tamine ja garantiide andmine. 
(Reno Laidre)
4. Elva linna arengukava aas-
tateks 2008-2015 muutmine. 
(Toomas Järveoja)
5. Elva Lasteaed Murumuna põ-
himääruse kinnitamine. (Too-
mas Järveoja)
6. Elva Lasteaed Õnneseen põhi-
määruse kinnitamine. (Toomas 
Järveoja)

7. Lapse sünnitoetuse määrami-
se ja maksmise kord Elva linnas 
kinnitamine. (Alo Rebane)
8. Eluruumi üürile andmine. 
(Alo Rebane)
9. Elvas, Ristiku tn 7 ehitise oma-
niku kasuks hoonestusõiguse 
seadmine riigimaale ja arvamu-
se andmine maa riigi omandisse 
jätmise kohta. (Kalev Kepp)
10. Elvas Kirdekaare tn 2 kinnis-
tu detailplaneeringu kehtesta-
mine. (Kalev Kepp)
11. Elva linna kohalike teede ni-
mekirja täiendamine. (Kalev 
Kepp)
12. Elvas J. Kärneri tn 18, 18b ja 
20 kinnistute ning kinnistutega 
piirneva maa detailplaneeringu 
kehtestamine. (Kalev Kepp)
13. Muud küsimused.

Heiki Hansen,  
Elva Linnavolikogu aseesimees
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Viljandi linnas ja 
maakonnas algklassi-
de õpetaja ametit pi-
danud Eha Reilson 
on Elva lasteaias Mu-
rumuna töötanud nii 
kasvataja kui juhata-
jana.

Milvi Kapaun

Mis on meeles kooli-
ajast?

Õppisin algul Mõnnaste, 
hiljem Ämmuste 4-klassili-
ses koolis. Elasin kooli in-
ternaadis. Seal kogusin pä-
rast koolitööd lapsed kokku 
ja panin õppima, ise mängi-
sin siis õpetajat. Nii saime 
kõik koos järgmiseks päe-
vaks õppetükid tehtud.

Nii et õpetajaks saa-
mise soov oli juba lap-
sena?

Eks see mul, jah, vist ju-
ba veres olnud. Tänu ema 
soovitusele läksin õppima 
Viljandi pedagoogilisse koo-
li, kust sain algklasside õpe-
taja kutse.

Kuidas õpetajatöö 
algas?

See oli Riidaja 7-klassi-
lises koolis. Olin nooreke-
ne ja kartlik. Koolis võeti 
mind hästi vastu, kuid üks 
meeskolleeg püüdis mind 
kohe “paika panna” ja ai-
na kamandas. Nutsin vaik-
selt omaette ära, pahameel 
läks üle ja töötasin aga eda-
si. Lapsed olid väga korrali-
kud ja hoolsad, kuid vähem 
arenenud kui näiteks küm-
mekond aastat hiljem kooli-
teed alustanud. Lugeda os-
kasid esimesse klassi tuli-
jatest vähesed. Andsin kõi-
ki aineid, välja arvatud laul-
mine. Töötasin veel Kutsari 
ja Auksi algkoolis ning enne 
Elvasse kolimist Viljandi III 
8-klassilises koolis.

Millega töö kõrval 
veel tegelesite?

Viljandis pedagoogili-
ses koolis õppides mängi-
sin mandoliinide orkestris. 
Riidaja koolis tantsisin nais-
rahvatantsurühmas ja män-
gisin rahvapilliansamblis 
Juhan Tauli käe all akord-
kannelt. Käisime ka Tallin-
nas esinemas. Sattusin seal 
ajakirjanduse huviorbiiti ja 
koos ansamblikaaslasega 
ajakirja “Pilt ja Sõna” kaa-
nepildile. Olime siis niiöel-
da kaanetüdrukud.

Kuidas Elvasse sat-
tusite?

Kolmeteistkümne Viljan-
dis elatud aasta jooksul ela-
sime mõnda aega ühe tä-
di juures, kes hiljem Elvas-
se Järve tänavale kolis. Käi-
sime siin vanainimest vaa-
tamas, abikaasale hakkas 
koht meeldima ja 39 aastat 
tagasi hakkasime maja ehi-
tama. Rahulik koht, omaet-
te olemine. Viis aastat sõit-
sime Viljandist siia maja 
ehitama – oli raske aeg.

1977. aastal saite 
tööle lasteaeda Muru-
muna?

Tahtsin saada kasvataja 
kohta, aga tuli vastu võtta 
juhataja koht. Olen loomult 
tagasihoidlik, teisi kontrol-

lida ja kamandada ei ta-
ha. Aga sain hakkama, kol-
lektiiv oli hea, koostöö su-
jus. Maie Karo oli väga tub-
li metoodik, õppeala juhti-
mine oli tasemel. Medõde 
Linda Sool oli korrektne ja 
hoolas inimene. Ainult ma-
jandusjuhatajaga ei saanud 
alati rahule jääda, tema oli 
nii öelda külma kõhuga te-
gelane.

Milliseid problee-
me juhatajal lahenda-
da tuli?

Ühel väga külmal tal-
vel oli lasteaias radiaatori-
te külmumise oht. Majan-
dusjuhataja helistas, et kat-
lakütja kütta ei saa, õli kül-
munud ja pole midagi teha. 
Läksin kohale, kamandasin 
mehed katlaahju puudega 
kütma, kulugu selleks kas-
või kõik küttepuud. Saime 
selle külma üle elada.

Tol ajal oli asjaajamis-
tes väga palju bürokraa-
tiat. Näiteks lasteaiale sobi-
vad kardinad leidsime Elva 
kangapoest, kuid ostma pi-
dime need kirjade järgi Nõo 
kauplusest Tõravere laste-
aiale. Elva lasteaed oma lin-
nast kardinaid osta ei tohti-
nud.

Elate poja perega 
ühes majas. Kuidas 
noor ja vana pere läbi 
saavad?

Vahel öeldakse, et noo-
red ja vanad ei saa koos ela-
da, aga mina ütleksin, et 
saavad küll. Noored aitavad 
siis, kui vanematel inimestel 
midagi üle jõu käib, meie no-
kitseme neid asju, mis mei-
le jõukohased on. Kui on pa-
ha tuju, siis on igaüks oma 
nurgakeses. Kui mul pea va-
lutab, siis pikutan oma toas, 
ega ei pea oma hädadega 
teist inimest tülitama. Mina 
nüüd enam magustoitu teha 
ei viitsi, minia teeb koogike-
se, toob meilegi. Tema val-
mistatud võisaiad on Arno 
[abikaasa] lemmikud.

Kaks aastat tagasi 
olid teil kuldpulmad. 
Mitte kõik paarid ei 
jõua nii kaugele...

Vanasti oli ikka kombeks, 
et kui abiellusid, siis tuleb 
mured ja rõõmud elus ka 

tegelikut jagada, see pole ai-
nult suusoojaks öeldud. Mi-
na olin tagasihoidlik ja ra-
hulik, ilmselt see mu meest 
köitiski. Peres tuleb ikka 
ütlemisi, vahel tõstetakse 
häält või ollakse pikka ae-
ga päris vakka. Kui näen, et 
õhtul asjast välja ei tule, siis 
õhtul sellest ei räägi. Alus-
tame arutamist hommikul, 
kui oleme välja puhanud. 
Hommik on õhtust targem.

Vaba aja olete ikka 
koos abikaasaga veet-
nud?

Varematel aastatel käisi-
me klubiõhtutel tantsimas. 
Nüüd on Arnol jalg pike-
mat aega haige olnud, po-
le enam käinud. Lubas mi-
nu juubeliks terveks saada 
ja mind siis tantsitada. Teat-
ris oleme ka käinud niipal-
ju kui võimalust on. Käin Si-
nilinnuga ka ühiskülastus-
tel, kui on Vana Baskini la-
vastus, on abikaasa ka alati 
platsis. Meelelahutuslikud 
tükid, saab palju naerda ja 
hea tuju pealekauba.

Kas Elvas on piisa-
valt meelelahutusvõi-
malusi?

Natuke vähe on eakate-
le inimestele. Pensionäride 
pidudel on ikka ühed ja sa-
mad esinejad… Tantsude ja 
laulude vahel võiks olla ka 
humoorikas sõnaline osa 
või mõne naljaka lühinäi-
dendi maha mängida. Siis 
tuleks parema meelega ka 
mehed kodust välja.

Kas 75 aastat on pal-
ju?

Arvan, et parasjagu. Pere 
on loodud, lapsed ja lapse-
lapsed olemas. Tööde ja te-
gemistega olen niikaugele 
jõudnud, et on olemas kor-
ralik elamine meeldivas ko-
has, rahulikus Elvas. Siin 
mõni nuriseb praegu selle 
veevärgi segaduste üle. Aga 
mina ei nurise, see töö on 
vajalik. Ebamugavused käi-
vad sinna juurde, tuleb ära 
kannatada.

Mis oleks hea juube-
likingitus?

Kingitus juba käes, abi-
kaasa ostis pesumasina 
Electrolux.

JUUBILAR Pedagoog Eha Reilson

Noored ja vanad saavad 
koos elada küll
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Kui tellitud ajaleht Elva Postipoiss laupäeval 
postkastis ei ole, andke sellest toimetusele teada 

tel. 730 9899 (E-N) või e-mail epoiss@kodu.ee

Kodulävel sügisest lilleilu imetledes naudib Eha 
Reilson ka koduümbruse loodust ja omaette olemise 
rahu. Foto: Milvi Kapaun

LINNAVALITSUSE ISTUNG
21.09 otsustati:
Anda nõusolek vee- 

ja kanalisatsiooni liitu-
misrajatise väljaehitami-
seks aadressil: Ääre tn 7, 
Vana-Koidu tn 8, Uus tn 
11, Tähe tn 4, Käo tee 58.

Lugeda korraldatud 
jäätmeveoga ajutiselt mit-
teliitunuks kaasomanik 
aadressil: Tartu mnt 6-4.

Mitte anda luba Tä-
he tn 2 kinnistul kasva-
va ühe kasepuu raiumi-
seks, Tartu mnt 21a kin-
nistu piiril kasvava ühe 
kasepuu raiumiseks; Par-
gi tn 46 kinnistu vastas 
Pargi tänava maal kasva-
va kolme kasepuu raiumi-
seks; Pargi tn 46 kinnis-
tu taga riigi maal kasvava 
ühe tammepuu, ühe kase-
puu ja ühe kuusepuu raiu-
miseks.

Anda raieluba Töös-
tuse tn 11 kinnistul kas-
vava ühe pärnapuu, ühe 
vahtrapuu, ühe kasepuu 
raiumiseks.

Anda luba Elva HKK 
Sinilind avaliku ürituse 
Mihklilaat korraldami-
seks 25. septembril, va-
bastada HKK Sinilind tee-

de ja tänavate sulgemise 
maksu tasumisest.

Määrata munitsi-
paalomandisse taotleta-
vate ehitise teenindami-
seks vajaliku maa suuru-
sed; kinnisasjaga piirneva 
maa asukoha aadressiks 
Uus tn 2b, pindala 99 m², 
nõustuda maa ostueesõi-
gusega erastamisega.

Teha kinnistu Puies-
tee tn 13 võõrandamise 
ettepanek AS-le Emajõe 
Veevärk.

Kanda majandus-
tegevuse registrisse 
Raili Lepik, Kesk 17 ilu-
teenuste osutamine; Eve-
Ly Veesaar, Kesk 17 ilu-
teenuste osutamine; An-
ne Ehastu, Kesk 17 ilu-
teenuste osutamine; Elva 
HKK Sinilind kaubanduse 
korraldajana avalikul üri-
tusel Mihklilaat.

Esitada eelnõu lin-
navolikogule: Eluruu-
mi üürile andmine; Elva 
linna arengukava aasta-
teks 2008-2015 muutmi-
ne

Maia Kukk, 
linnasekretär

ELVA POSTIPOISS
290, 22.09.2000

 Elvale sai osaks kor-
raldada Vabadusristi 
päev. Päeva avas lin-
napea Aare Anderson, 
kes tervitas nelja Vaba-
dussõjast osavõtnut. 
Kaks nendest, Johan-
nes Tark ja Aleksander 
Kadaja, elavad Elvas.
 A-Market pidas oma 
sünnipäeva nädal 
aega. 
 Selle aasta kaunid 
kodud on perekond 
Kooskoral, perekond 
Roosil ja perekond 
Reilsonil.
 Minimarketis maksis 
piimaliiter 4.90.
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16.-19. septembril 
Taanis Nymindegabis 
toimunud laskeorien-
teerumise maailma-
meistrivõistlustelt 
toodi Elvasse kaks 
tiitlivõitu ja kaks hõ-
bemedalit.

Milvi Kapaun

Laskeor ienteerumise 
maailmameistrivõistlustel 
oli osalejaid seitsmest rii-
gist kokku 130. Eesti laske-
orienteerujate viieliikmeli-
se koondise koosseisus osa-
lesid Airi Alnek, Karmen 
Alnek, Kalev Ermits, Tenno 
Alamaa ja Arvi Alamaa. Esi-
mesel võistluspäeval ka-
vas olnud sprindis tuli Ka-
lev Ermits juunioride maail-
mameistriks. 2,5 km pikku-
se raja läbis ta ajaga 21.46, 
trahve kahes tiirus oli 0+3. 
Teiseks tulnud taanlane 
Mikkel Sørensen kaotas 

võitjale 1.08. Võistlustingi-
mused olid keerulised, päi-
kesepaiste vaheldus tuge-
vate vihmahoogudega ning 
laskmist segas tugev puhan-
guline tuul. Maastikul pan-
di proovile võistlejate orien-
teerumistehnilised oskused. 
Airi Alnek võitis kuldmeda-
li veteranide W40 klassis. 
2 km pikkuse orienteeru-
misraja läbis ta ajaga 24.05, 
trahve kahes tiirus oli 2+3. 
Karmen Alnek sai naiste 
klassis 10. koha.

Teisel päeval tuli Airi 
Alnek tavarajal hõbemedali-
le. Kalev Ermits lõpetas 5. ja 
Karmen Alnek 18. kohaga.

Viimase alana kavas ol-
nud teatejooksudes said 
tulises heitluses teisele ja 
kolmandale kohale Kalev 
Ermits ja Arvi Alamaa juu-
nioride arvestuses hõbeme-
dali. Karmen Alnek ja Airi 
Alnek said naiste klassis 8. 
koha.

18. septembril Tõrvas 
toimunud kolmas kerge-
jõustikupäev olümpialas-
tega oli kuulitõukaja Taa-
vi Peetre mälestusvõist-
lus. Meeste kettaheite võitis 
olümpiavõitja Gerd Kanter 
tulemusega 65.27, odaviske 
OM-i hõbedamees Ainars 
Kovals tulemusega 76.89. 
Lastevõistlusel oli osalejaid 

84, kõik said auhinna spon-
soritelt ja diplomi olümpia-
laste autogrammidega, mil-
le kuulsused ka ise üle and-
sid.

Lastel oli kavas kolme-
võistlus, kus Elva kergejõus-
tiklased esinesid väga edu-
kalt ja nii mõnigi sai Gerd 
Kanterilt medali kaela.

9-10 aastaste tüdruku-

te seas sai 16 võistleja seas 
esikoha Laura Laurelia 
Põlgast, kes jooksis 60 m 
9,67, hüppas kaugust 3.44 
ja viskas palli 22.50. Teise 
koha tõi Elvasse Fee-Marlen 
Mägi, kelle tulemused olid 
vastavalt 9,87-3.20-24.50. 
Christina Kõnd sai tulemus-
tega 11,72-2.05-13.00 viien-
da koha.

11-12 aastaste tüdrukute 
vanuseklassis toodi Elvas-
se 19 võistleja konkurent-
sis kolmikvõit. Ülekaalukalt 
võitis Kalli Kuusik, kes jook-
sis 60 m ajaga 8,76, hüppas 
kaugust 4.12 ja viskas pal-
li 37 m. Hõbemedali võitis 
Hanna-Liina Jaani üksiktu-
lemustega 9,36-3.62-35.50. 
Kolmas oli Karina Kõnd 

tulemustega 8,86-3.47-
35.00. Tubli kuuenda koha 
sai Lisbeth Luik tulemuste-
ga 9,63-3.39-27.50. Kahek-
sanda koha sai Maria Tani 
isiklike rekorditega 9,75-
3.46-24.00. Marianne Järv 
oli tulemustega 9,54-2.78-
23.50 kaheteistkümnes.

11-12 aastaste poiste 
seas sai Andri Luik 12 võist-

leja seas teise koha, jäädes 
alla TV 10 olümpiastardi 
noorema vanuseklassi mit-
mevõistluse võitjale Hans-
Christian Hausenbergile. 
Andri jooksis 60 m ajaga 
8,96, hüppas kaugust 4.08 
ja viskas palli 49.50.

Margit Thomson, 
treener

Edukas kergejõustikupäev olümpialastega

Ermits ja Alnek on 
maailmameistrid

Päev enne 13. Tartu 
rattamaratoni sõi-
deti Tähtvere spor-
dipargis traditsioo-
niline maastikurat-
tasprint. Üheksan-
dat aastat järjest 
rattamaratoni raa-
mes toimunud võist-
lusel krooniti seits-
mendat korda võit-
jaks Caspar Austa.

Milvi Kapaun

Maastikurattasprindi 
700 meetri pikkune rada 
oli tänavu osaliset viidud 
uuele, spetsiaalse krossi-
ratta BMX rajale. Trassi 
murul kulgenud osale oli 
tekitatud palkidest ja au-
tokummidest kunstlikke 
takistusi. Osales 24 rattu-
rit, kiireim oli Caspar Aus-
ta Erki Pütsepa ees. Esi-
koht tuli pingelises heit-
luses, võistlus pakkus ka 
pealtvaatajatele naudita-
va vaatemängu.

“Esimese eelsõidu star-
dis oli närv nii sees, et jalg 
lausa värises pedaalil,” 
rääkis eelsõidud ja pool-
finaali kindlalt võitnud 
Austa. “Finaalis oli oluli-
ne stardist hästi minema 
saada, Pütsep pakkus vä-
ga kõva konkurentsi. Poo-
lel distantsil sai ta minust 
mööda, kuid ühele kum-
mitakistusele sõitsin pa-
rema hooga peale ja sain 
Pütsepast viimases kur-
vis 20 meetrit enne lõppu 
mööda.”

BMX rajale toodud 
võistlustrass pakkus võist-
lejatele ja publikule para-
jalt põnevust.  “Rada so-
bis mulle väga hästi. Eel-
mistel kordadel sai sõidus 
tempot vahepeal ka maha 
lastud, kuid BMX rada on 
kiire, siin seda lubada ei 
saa,” ütles Austa.

Head sõitu tegi ka Gab-

riel Leppik, kes lõpetas 
lätlase Matiss Preimanise 
järel neljandana. 

Kuuenda kohaga rahul
Pühapäeval ekstreem-

setes oludes sõidetud SEB 
13. Tartu rattamaratoni lõ-
petas Caspar Austa Alges 
Maasikmetsa järel kuuen-
dana. 89 km pikkuse ma-
ratoni alguskilomeetri-
tel eest ära sõitnud Tanel 
Kangert, Erki Pütsep, Al-
lan Oras ja lätlane Andzs 
Flaksis jäid jälitajatele 
püüdmatuks sõidu lõpu-
ni. Grupp eesotsas Alges 
Maasikmetsaga finišeeris 
võitjast Tanel Kangertist 
ligi kümme minutit hil-
jem, vahe neljandaks tul-
nud Andzs Flaksisega oli 
üle viie minuti.

“Kui nelik eest ära läks, 
oli juba selge, et hakkame 
viienda koha peale sõit-
ma,” rääkis Austa. “Ene-
setunne mul sõidu alguses 
kõige parem polnud, ei ol-
nud selleks valmis, et nii 
vara rünnatakse. Püüdsi-
me küll järele sõita, kuid 
nad olid kiired ning töö jä-
litusgrupis edenes ka üle 
kivide ja kändude.”

Finišisirgel tänavu ju-
ba mitmendat korda Alges 
Maasikmetsaga konkuree-
rinud Austa pidi ka see-
kord alla vanduma, kuid 
prestiižikal rattamarato-
nil välja sõidetud kuuen-
da kohaga jäi Elva rattur 
rahule.

“Korra hakkasin finišit 
proovima, aga ta läks ik-
ka nii teravalt, et loobu-
sin. Olen kuuenda koha-
ga rahul. Sõidu esimesed 
20 kilomeetrit läksid mul 
seekord väga raskelt,” rää-
kis Austa.

Võitja Tanel Kangert 
läbis poriralliks kujune-
nud rattamaratoni kitsas-
te kummidega cyclo-cross 
rattal, mis oli mustrireh-
videga krossirataste ees 
eeliseks.

“Olen ka ise aru pi-
danud, et sellise rattaga 
oleks Tartu rattamarato-
ni hea sõita. Suured rat-
tad, veereb paremini. Ras-
keid lõike on rajal veerand 
distantsist, enamus on 
kruusatee,” arutles Aus-
ta. “Krossiratta rehvid võ-
tavad pori mustri vahele 
ja hakkad muda peal libi-
sema. Kitsas kumm veab 
aga läbi pori kõva põhja-
ni välja ja saab paremini 
edasi.”

SEB 13. Tartu rattama-
ratonil startis põhidistant-
sile 3253 ja 40 km rajale 
2058 ratturit.

Sel nädalavahetusel 
sõidetakse Kõrvemaa mat-
ka- ja suusakeskuses SEB 
Kõrvemaa rattamaraton.

Austa võitis rattamaratoni sprindi

19. septembril toimu-
nud Elva karikavõist-
lustel suusahüpetes 
ja kahevõistluses osa-
les suusaalade järel-
kasv vanuses kahek-
sa kuni neliteist aas-
tat. Kohal olid ka kü-
lalisvõistlejad Lätist.

Milvi Kapaun

Karikavõistluste suusa-
hüpped toimusid Elva suu-
sahüppemäel, väiksemad 
hüppasid nõlvalt. Rullui-
sudistants sõideti Kesk tä-
naval stardiga Mägra pu-
bi eest. Rulluiskudel läbisid 
noored kahevõistluse dis-
tantsi esmakordselt.

“Et oleks jooksule vahel-
dust, otsustasime distant-
si teha rulluiskudel,” rääkis 
võistluste korraldaja tree-
ner Andrus Ilves. “Tase oli 
küll erinev, kuid hakkama 
said kõik ja lastele meeldis. 
See ala on ka hea etteval-
mistus talveks – harjutavad 
tugijalal libisemist ja püsi-
vad suuskadel paremini.”

Kõige pisemaid võist-
lejaid oli kolm – Jaan-
Raimund Margus Elvast, Lä-
ti poiss Markus Vinogradovs 
ja Otepää tüdruk Airiin 
Pikk. Osavõturohkeim oli 
MN12 vanuseklass, kus ka-
heksa poisi hulgas võistle-
sid Elva suusaklubist And-
reas Ilves, Kevin Maltsev ja 

Aik Aavik.
Suusahüppevõistluse pa-

rimad oma vanuseklassi-
des olid Airiin Pikk, Ro-
bert Lee, Artti Aigro ja Ris-
to Raudberg. Andreas Ilves 
ja Kevin Maltsev olid Artti 
Aigro järel vastavalt teine ja 
kolmas.

Kahevõistluses tuli And-
reas Ilves võitjaks MN12 
vanuseklassis Otepää poi-
si Artti Aigro ees. Hüppe-
tulemuste järel kolmanda-
na rajale saanud Andreas 
Ilves edestas finišis Artti 
Aigrot 23 sekundiga. Kevin 
Maltsev sai neljanda koha. 
Aik Aavik tegi Elvas oma 
esimese kahevõistluse. Hü-
petes kaheksanda koha saa-
nud Aavik startis rulluisura-
jale viimasena, liidrist 2.07 
hiljem, kuid sõitis välja tub-
li kuuenda aja. Kokkuvõttes 
jäi siiski kaheksas koht. Ku-
ni 14-aastaste poiste klassis 
võitis Risto Raudberg Nõm-
me spordiklubist. Teise ko-
ha sai Ainar Pikk Otepäält. 
Kõige pisematest kahe-
võistlejatest oli parim Jaan-
Raimund Margus.

Kristjan Ilves Tallinnas 
parim

Päev varem Tallinnas 
Mustamäe suusahüppe-
keskuses toimunud suve-
lõpu suusahüppevõistlus-
tel osalesid sportlased Ees-
tist, Valgevenest ja Lätist. 

Kristjan Ilves saavutas esi-
koha meeste võistlusklassis 
(55,5m ja 53,5m; 253,7p). 
Karl Mustjõgi jäi Han-Hend-
rik Piho järel napilt kolman-
daks (53m ja 52m; 241,5p).

K50 mäel oli M14 klassis 
Kevin Maltsev neljas, And-
reas Ilves sai seitsmenda 
koha. MN8 klassis hüppas 
K10 mäel kõige kaugema-
le (6,5m ja 7m) Otepää tüd-
ruk Airiin Pikk. Kuue meet-

ri joonel maandunud Jaan-
Raimund Margus sai Tal-
linna poisi Mattias Villem 
Ormissoniga (5m ja 7m) 
võrdselt hüppepunkte ning 
jäi jagama teist kohta.

K25 hüppemäel tuli Ke-
vin Maltsev Artti Aigro jä-
rel teisele kohale. Andreas 
Ilves sai kolmanda koha. 
Oma esimesel suusahüp-
pevõistlusel osalenud Elva 
poiss Aik Aavik oli üheksas.

Koduvõistluselt kaks esikohta

Laskeorienteerumises juunioride maailmameistriks 
tulnud Kalev Ermits (paremal) sai teatevõistluses 
meeskonnakaaslase Arvi Alamaaga hõbemedali. Foto: 
erakogu

Andreas Ilves kihutab konkurente püüdma. Foto: Milvi 
Kapaun

Tähtvere spordipargis 
toimunud maastikurat-
tasprindi võitis Caspar 
Austa juba seitsmen-
dat korda. Foto: Kaimo 
Puniste / KMZPHOTO
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KorstnaProff OÜ teostab korstna-
pühkimis- ja pottsepatöid (ahjud, 
pliidid, kaminad, korstnad), pen-
sionäridele ja korteriühistutele 
püsisoodustus 10%. Info www.
korstnaproff.ee või 5557 9399

Metallkorstende puhastamine alt 
üles spetsiaalse 20 m pikkuse 
vaieriga. Tel. 5392 9445 www.
tahmatont.ee 

Aiad, terrassid. 5675 3918

Ehitus-remonttööd. 5353 6160

Korstnapühkija tel. 5392 9445 
www.tahmatont.ee

Võtan hoida lapsi. 522 4190

Sigarettidest priiks. 521 2470

Boilerite paigaldus, puhastus, re-
mont, santeh. tööd. Kuivkäimlate 
ümberehitus. 5362 6227

Kasumetsa Küttekontor võtab 
tööle kohusetundliku kamina-
puude pakkija. Töö sobib ka 
naisele. 529 6706

Soodsalt üürile anda kauplu-
seruumid. 503 2954

Vahetada 3-toal mug korter 
Otepää vallas Sihval 2-toal keskk 
või 3-toal ahiküttega korteri vastu 
Elvas. 5567 1256 või 553 6279

Vahetada 3-toal korter Nooruse 
tn 2-toal korteri vastu Elvas. 525 
1588

Ostan Elvas 1-2 toal mug korte-
ri, vahetusvariandina mugavus-
tega korter Tartus. 5785 7150

5. septembril kaduma läinud 
pruun siledakarvaline emane 
taks. Kaelas lai hõbedavärvi 
kaelakett, reageerib nimele Lota. 
Infot koera kohta ootame telefo-
nidel 557 2078 või 5811 1414

Tulen ja ostan kasutatud raa-
matuid. Raha kohe. 734 1901

OÜ Atko Puit ostab leht- ja 
okaspuupalki ja kasvavat met-
sa. 508 6360; 515 5025

Kasumetsa küttekontor müüb 
küttepuid kojutoomisega. Tel. 
734 9800; 529 2305

Müüa buitbrikett, kaminapuud, 
kütteklots. 528 9398

Müüa kasutatud rehve ja velge-
sid. 5346 2990

Küttepuud. 513 2927

Lõhutud küttepuud. 511 3543

Müüa puit- ja turbabriketti koju-
toomisega. Tel. 506 6684

Müüa lõhutud küttepuid. Tel. 
509 3453

Müüa soodsa hinnaga sealiha. 
Info tel. 505 9151

Müüa õitsema hakkavaid krü-
santeemi põõsaid Paaslangil. 
5193 9335

Ohtlike puude raie. 5810 8597

OÜ Nikpo teeb katlamajade, küt-
tesüsteemide, maaküttesüstee-
mide ja santehnilisi töid. Garantii. 
506 8509

Telliskivist ahjud, pliidid, truubid, 
korstnad. Tel. 554 3486 Rene 
Rebane

Starterite, generaatorite remont. 
Hüdrovoolikud ja tarvikud. 529 
1979; 730 3607

Freesimis- ja treimistööd. Silind-
rite remont. 529 1979

Elektritööd, väravaautomaatika, 
digi-TV, õhk-soojuspumbad ja 
konditsioneerid – müük ja pai-
galdus. www.mano.ee 520 8970

Soodsad laenud. www 
KIIRLAEN24.ee. TASUTA info 
800 2424

Elva Pesumaja (Tuletõrje 4a) 
avatud E-R 8-18, tel. 731 0001; 
5699 9818

Südamlik kaastunne Kaile 
kalli venna

KALJO-JOHANNES 
JAKOBSOO
kaotuse puhul.

Kaaslased Tartumaa 
Tervisespordikeskusest

Sügav kaastunne Maiele 
abikaasa

JAAN MEKI
kaotuse puhul.

Ainokad ja treener

Liitu 27. sept – 01. okt 
Elva kaubanduskeskuses

99.-
kuus

Liitujale tasuta netipulk. Proovi 7 päeva tasuta.

Südamlik kaastunne Helele 
ja Katrinile perega kalli 

vanaema, vanavanaema ja 
vanavanavanaema

LEILI ASI
kaotuse puhul.

Helju perega ja Luule
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NÄDALALÕPU PAKKUMISED 23.-26. september:

 Tavahind Konsumis
Kohupiimakreem kisselliga 150g 9.50 6.50 kg/43.33
  (erinevad maitsed)
Poolsuitsuvorst Jussi 330g (Filee LT) 18.50 13.90 kg/42.12
Ketšup Meira 1kg 35.90 23.90
Šokolaad Kalevipoeg 300g 43.50 26.90 kg/89.66
Salat Rosolje kg (Maksiköök) 52.90 37.90
Jahutatud sea abaliha kamarata kg  81.90 55.90
   pakend ~1kg

Dušigeel Palmolive Olive milk 250ml 32.90 17.90 L/71.60

LISAKS PALJU PAKKUMISI SÄÄSTUKAARDI OMANIKELE!

ELVA KONSUMIS
ARBIMÄE KONSUMIS

ELVA AjaO-s

Paljud BEEBIRIIDED

kuni –30% SOODSAMAD!

ELVA KONSUMIS

KODU&TEHNIKA kaupluses
Lillesibulad soodushinnaga!

Lillepotid –20%
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29. september 19.00
   Rannu Rahvamaja

HELGI SALLO, PILLE LUKIN, 
TÕNU KILGAS, TERJE PENNIE, 
NATALI LOHK, VÄINO LAES, 
RAIVO METS


